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van 12 augustus 2014 over storingen bij provinciale bruggen en sluizen. Het college van 
Gedeputeerde Staten heeft de antwoorden op deze vragen vastgesteld op 26 augustus 2014. 

Wij verzoeken u de statenleden in kennis te stellen van de vragen en antwoorden. 
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P R O V I N C I E F L E V O L A N D 

Schriftelijke statenvragen van de statenfractie van de SP over storingen bij provinciale bruggen 
en sluizen, ingediend op 12 augustus 2014, en de antwoorden daarop van het college van 
Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 26 augustus 2014 (HB 1641549). 

Inleiding (SP) 
Uit de nieuwsberichten van Omroep Flevoland en de interviews met betrokken binnen
vaartschippers van dinsdag 12 augustus 2014 blijkt dat sinds december 2013 het aantal storingen 
bij het op afstand bedienen van de provinciale bruggen en sluizen met niet minder dan 50 procent 
is toegenomen. Uit informatie die de provincie aan Omroep Flevoland heeft verstrekt blijkt 
vervolgens dat er sinds december 2013 door de scheepvaart al ruim 300 klachten zijn gemeld over 
het niet tijdig opengaan van bruggen en sluizen. Volgens de binnenvaartschippers loopt deze 
vertragingen soms op tot meer dan 4 uren en kunnen zij de afspraken over het laden en lossen 
steeds moeilijker nakomen. Oorzaak van deze storingen zou te wijten zijn aan kinderziektes bij de 
invoering van het op afstand bedienen van de bruggen en sluizen alsook aan slecht onderhoud en 
ouderdom van de bruggen en sluizen. 

Bovenstaande berichtgeving is voor de SP Statenfractie aanleiding om het College van 
Gedeputeerde Staten de volgende vragen te stellen: 

Vraag la. Heeft het college kennisgenomen van de problemen rond de invoering van het op afstand 
bedienen van de provinciale bruggen en sluizen? 

Antwoord: Ja, het college wordt voortdurend op de hoogte gehouden over de voortgang van de 
implementatie van de afstandsbediening, vanwege de complexiteit die zo'n implementatie met zich 
meebrengt. De complexiteit wordt veroorzaakt door de specifieke techniek die nodig is voor de 
bediening van bruggen en sluizen (mechanische, civiele en elektrotechnische onderdelen). De 
complexiteit wordt tevens veroorzaakt door het feit dat de bruggen en sluizen tijdens de invoering 
van de afstandsbediening konden worden gebruikt op een kleine stremming na ('tijdens de 
verbouwing bUjft de winkel open'). De implementatie is gestart in november 2013 en loopt tot in de 
herfst van 2014, wanneer ook de marifoon operationeel zal zijn. Tijdens de implementatie worden 
de bruggen en sluizen al bediend volgens de ruime openingstijden die vanaf 1 januari 2014 zijn gaan 
gelden. 

Vraag 1b. Zo ja, welke maatregelen heeft het college getroffen, dan wel gaat het college treffen 
om de problemen zo snel mogelijk tot het verleden te laten behoren? 

Antwoord: De getroffen maatregelen voor de komende periode zijn: 
Inzet extra mensen om de wachttijd zo minimaal mogelijk te laten zijn 
Optimalisatie taakmanager en telefoon als onderdeel van het nieuwe storingscontract dat 
met de leverancier is afgesproken (alle aanmeldingen komen centraal binnen en worden 
vanuit Lelystad afgehandeld via een zogenaamde taakmanager welke de 
bedieningsmedewerker ondersteunt)) 
Vervangen alle tijdeUjke bebording door nieuwe definitieve borden 
Spoedige invoering van de marifoon als extra communicatiemiddel voor met name de 
binnenvaartschippers 

Tevens heeft het college een uitgebreide evaluatie ingepland voor het najaar, waarbij niet alleen 
naar de techniek (storingen) en het aantal klachten wordt gekeken. Ook wordt gekeken in hoeverre 
de gebruikersvriendeUjkheid voor de schippers kan worden geoptimaUseerd. 

Vraag 2. Deelt het college de mening van de SP-fractie dat, met in achtneming van de 
inregelperiode, het onaanvaardbaar is dat er tot op heden meer dan 300 klachten over het niet 
tijdig openen c.q. functioneren van het op afstand bedienen van de bruggen en sluizen bij de 
provincie zijn binnengekomen en de problematiek niet is opgelost? Zo nee, waarom niet? 



Antwoord: Het college deelt deze mening niet. Van de 281 storingen hebben er 214 (75%) betrekking 
op de lokale brug en sluisinstallaties. Slechts 67 (25%) hebben betrekking op de afstandsbediening. 
Alle storingen zijn direct nadat ze zijn opgetreden opgelost. Hiervoor heeft de provincie een 
'storingswachtdienst', die 7X24 uur beschikbaar is. 

214 storingen hebben betrekking op de installaties waarbij de brug niet dicht ging, een slagboom 
niet sloot, etc. Daarnaast betreft het hier storingen veroorzaakt bijvoorbeeld drijfhout of 
waterplanten die voor op in een sluis zitten en moeten worden verwijderd, een slagboom die kapot 
is gereden doordat een auto door rood licht reed, e tc . Helaas is het haast niet te voorkomen dat er 
storingen optreden bij bruggen en sluizen. In voorgaande jaren lag het aantal storingen aan de 
installaties iets lager. In de laatste jaren is er een toename te constateren, die wordt verklaard 
door het feit dat veel bruggen en sluizen moeten worden vervangen doordat het einde van de 
levensduur in zicht komt. Het college is van mening dat iedere storing er een te veel is. Het college 
erkent dat gezien de huidige leeftijd van de brug en sluisinstallaties er op gezette tijden storingen 
zullen optreden. 

De storingen met betrekking tot de afstandsbediening (67) betreffen aanloopproblemen en/ of het 
inregelen van de apparatuur (telefooncentrale, taakmanager, camera's en geluid). 

Vraag 3. Deelt het college de zorg van de SP-f ractie dat door de vertragingen die door het niet of 
slecht functioneren van het op afstand bedienen van de bruggen en sluizen voor de 
binnenvaartschepen optreedt er financiële schade door hen wordt geleden? Zo nee, waarom niet? 

Antwoord: Het college is het er niet mee eens dat de afstandsbediening slecht 'functioneert'. De 67 
afstandsbediening gerelateerde storingen hebben te maken met de implementatie en het Inregelen 
van de afstandsbediening. Dit zegt niets over het functioneren van de afstandsbediening, deze doet 
nameUjk exact hetgeen wat nodig is voor goede bediening van bruggen en sluizen op afstand. 

Door storingen bij de afstandsbediening of de lokale bruggen en sluizen, zijn deze tijdelijk niet 
beschikbaar. Hierdoor zullen binnenvaartschepen en recreanten enige ti jd moeten wachten. 
Wanneer met vertraging geen rekening wordt gehouden, kan het financiële consequenties hebben 
voor de betrokken schippers. 

Vraag 4a. Heeft het college een voorziening getroffen die er toe kan leiden dat de financiële 
schade die voor de binnenvaart als gevolg van het falend functioneren van het op afstand bedienen 
van de bruggen en sluizen ontstaat op de leverancier van het systeem kan worden verhaald? 

Antwoord: Het college heeft op dit moment geen voorziening getroffen voor de schade als gevolg 
van de invoering van de afstandsbediening. 

Vraag 4b. Zo nee, op welke wijze wordt de binnenvaart dan schadeloos gesteld? 

Antwoord: Op dit moment zijn er geen aanvragen binnengekomen voor schadeloosheidstelUng. 
Indien deze alsnog binnenkomen (inclusief een onderbouwing van de schade) zullen ze worden 
behandeld conform de procedures die de provincie hanteert voor nadeelcompensatie. 

Vraag 5a. Onderschrijft het college de stelling dat de storingen van het systeem naast de 
kinderziektes te wijten zijn aan slecht onderhoud en ouderdom van de bruggen en sluizen? 
Zo ja, waarom heeft het college dit niet eerder onderkend en voorzieningen getroffen alvorens het 
systeem in werking werd gesteld? 

Antwoord: Het college onderschrijft deze stelUng. Storingen zijn te relateren aan beheer en 
onderhoud. Hoe meer beheer en onderhoud, hoe minder storingen. Beheer en onderhoud kost wel 
geld, het is zaak een optimum te zoeken om de beschikbare middelen doelmatig in te zetten. Dit 
betekent soms dat storingen moeten worden geaccepteerd. 

In het verleden is steeds het noodzakeUjke 'klein' onderhoud gepleegd; ook toen kwamen storingen 
aan de installaties voor. Het betreft immers complexe installaties die onder allerlei weersinvloeden 
en intensief worden gebruikt. 



Een aantal jaren geleden heeft het college besloten de vervangingen in beeld te gaan brengen en de 
financiering hiervoor te zoeken. Vervangingen zijn nodig, omdat het aantal storingen toeneemt en 
het eind van de levensduur van de installaties in zicht komt. Op 29 januari van dit jaar hebben de 
staten ingestemd met het voorstel over de vervangingsinvesteringen en extra geld voor beheer en 
onderhoud. Hierdoor is met ingang vanaf 2014 geld beschikbaar gekomen voor de benodigde 
vervangingen. In het nieuwe onderhoud en vervangingsprogramma, wordt in 2015 de installatie van 
de Noordersluis als een van de eerste sluizen vervangen. Vanwege financiële en praktische redenen 
worden de installaties in de komende jaren gefaseerd vervangen. Het college heeft dit dus bijtijds 
onderkend en heeft hiervoor een voorziening getroffen. 

Vraag 5b. Zo nee, welke oorzaken liggen hier dan aan ten grondslag? 
Antwoord: Niet van toepassing. 

Vraag 6. Welke financiële gevolgen heeft het slecht onderhoud en de ouderdom van de bruggen en 
sluizen voor het op korte termijn goed laten functioneren van het op afstand bedienen van de 
bruggen en sluizen? 

Antwoord: De storingen bij de lokale bruggen en sluizen hebben niets te maken met het 
functioneren van de afstandsbediening. Deze zouden ook zonder afstandsbediening - bij lokale 
bediening - zijn opgetreden. 

Het college heeft besloten de vervangingen en het traject van de afstandsbediening tegeUjkertijd te 
doorlopen. Dit om de situatie voor de scheepvaart zo snel mogeUjk te optimaUseren. Omdat de 
besluiten over afstandsbediening (besluit PS op 14 oktober 2010) en de vervanging (besluit PS op 29 
januari 2014) reeds zijn vastgesteld en daarmee financieel gedekt, hebben deze storingen geen 
financiële gevolgen voor de provincie. 

Vraog 7. Binnen welke termijn denkt het college dat de problemen tot het verleden behoren en 
welke voorzieningen worden c.q. zijn er getroffen om in de tussenliggende tijd de vertragingen 
voor de binnenvaart zoveel mogelijk te beperken? 

Antwoord: De aanloopproblemen bij de afstandsbediening zullen voor een groot deel voor het eind 
van dit jaar zijn opgelost. In september zal er in ieder geval extra bedieningscapaciteit worden 
ingezet (eventueel decentraal indien nodig) om de schippers zo snel mogeUjk te kunnen helpen. 
Tevens wordt er definitieve bebording geplaatst en wordt de communicatie geoptimaliseerd en 
nauwlettend gemonitord. Wij zien op dit moment (augustus) al een verbetering (minder storingen 
en klachten) ten opzichte van mei en juni 2014. 

Vraag 8. Is het juist dat de communicatie tussen de binnenvaartschepen en de medewerkers die 
verantwoordelijk zijn voor het op afstand bedienen van de bruggen en sluizen niet optimaal 
functioneert en dat verbindingen met de binnenvaartschepen worden genegeerd dan wel 
verbroken? 

In augustus 2014 zal alle tijdelijke bebording zijn vervangen door de duideUjke en eenduidige 
definitieve borden. De telefooncentrale wordt op dit moment nauwlettend door de leverancier in de 
gaten gehouden en direct aangepast mochten er fouten optreden. Vanaf de herfst 2014 is de 
marifoon operationeel. De beroepsschippers hebben een extra middel voorhanden, waardoor de 
communicatie verder zal verbeteren. 

Overigens geldt in de nieuwe situatie dat wie het eerst bij een brug en/ of sluis is het eerst wordt 
geholpen. Het is dus niet zo dat de binnenvaartschippers voorrang krijgen op de recreanten. Dit kan 
er voor zorgen dat er in de drukke periodes enige wachttijd ontstaat voor de binnenvaartschippers. 


